
Referat bestyrelsesmøde Frederiksbjerg Dagtilbud 
 

Sted: Frederiksbjerg skole, lokale Store Klaus 

 Indgang fra hovedindgang  

Dato: 27.februar 2024 

Klokkeslæt: 17.15-19.00 

Mødeleder: Mathias 

Fraværende: Mona, Kenneth, Marie, Julia, Cecilie 

Til stede: Randi, Mathias, Camilla, Pia, Astrid, Camilla H, Mads, Thomas 

Referent: Inger 

Punkter på dagsorden 
Tidsramme Punkt Referat  

17.15-18.00 

Regnskab 2023 og budget 2024 

 
Formål: 
Regnskab 2023 skal godkendes af bestyrelsen og 
budget 2024 fremlægges 
 
Baggrund: 
Bestyrelsen har til opgave at følge dagtilbuddets 
drift. 

Forberedelse:  
 

Bettina gennemgår regnskab 2023. 
Ved indgang til 2023 havde vi et 
akkumuleret underskud på 
3.161.201 kr. Vi afslutter året med 
overskud på  
2.254.033kr hvilket betyder at vores 
underskud nu er 907.168 kr. 
Baggrunden for dette års resultat er 
bla.: 
Inger har tilbageholdt midler der var 
afsat til eks. opkvalificering af 
pædagogiske læringsmiljøer. Dette 
skete bla fordi afdelingernes 
merforbrug på timeløn har været ud 
over budget. Vi har en meget positiv 
pladsudnyttelse idet vuggestuerne 
har deres intervalpladser i brug. Det 
har betydet at vores samlede 
økonomi er stabiliseret. Der er tilført 
dagtilbuddet et ekstra beløb da der 
var fejl i en tildeling.  
Vi ser positivt på at vi lykkes med at 
nedbringe gæld, men med en særlig 
opmærksomhed på at målet for 
budget 2023 var at bringe 
afdelingernes økonomi i balance 
samt at opkvalificere vores 
læringsmiljøer.  
Derfor er målet for 2024 fortsat at 
afdelingerne skal i balance og de 



midler vi afsætter til fælles aktivitet 
og initiativer skal anvendes som 
besluttet. 
Bestyrelsen har en længere dialog 
om sygefravær og fraværs betydning 
for den samlede økonomi. Der 
spørges til hvordan vi arbejder med 
at nedbringe fravær. Inger fortæller 
om praksis, initiativer og strategi for 
at anvende vores midler til løn mere 
hensigtsmæssigt. Hellere bruge 
lønmidler på faste medarbejdere 
end på timeløn i det omfang vi har 
gjort de seneste år. Baggrund for 
stort forbrug af timeløn relaterer sig 
til fravær samt den nuværende 
arbejdstidsaftales begrænsninger ift. 
at udbetale mertimer til 
deltidsansatte medarbejdere. Det 
kommer der en løsning på, måske 
allerede i 2024 da vi ved at 
forhandlingsudvalget arbejder på en 
løsning. 
Bestyrelsen præsenteres for budget 
2024. 
Der er ingen spørgsmål, så jeg 
tillader mig at betragte 
regnskabsresultat og budget 2024 
som godkendt. 

18.00-18.15 
 

Nyt fra dagtilbuddet – opfølgning på 
Ingers nyhedsbrev 

Formål: 
Spørgsmål/kommentarer til nyhedsbrev udsendt  
umiddelbart op til mødet. 
 
Baggrund: 
Bestyrelsen har besluttet at sikre tid på møderne 
til punkter der er båret af dialog frem for 
orientering. Derfor sendes et nyhedsbrev med 
orientering umiddelbart op til mødet. 

Forberedelse:  
Læs Ingers nyhedsbrev 

Eneste kommentar til det meget 
korte nyhedsbrev er en gratulering 
til Camilla for ansættelse som 
pædagogisk leder. 

18.15-18.30 Pause  

18.30-19.00 
 
 

Pladsudnyttelse/Småbørnsprognose 
Datapakke dagtilbud 

Vi ser på datapakken for 
dagtilbuddet – særligt fokus på 



 

Formål: 

Bestyrelsen følger prognoserne for vores område. 

Baggrund: 

Bestyrelsen følger udvikling og fører tilsyn med 
dagtilbuddet. Derfor er Pladsprognose og data 
om pladsudnyttelse/fremmøde aktuelt. 

Forberedelse: 

Ingen 

småbørnsprognose og 
fremmøderegistrering. 

19.00-19.10 

Inger foreslår at mødet slutter kl.19.00 og 
der så tillægges 15 min på april mødet 
hvor vi skal arbejde med princip for 
inddragelse af Lokalsamfund 

Mødet i april forlænges med 
15.minutter så vi først slutter 
kl.19.30. 
 
Orientering: 
Mona, bestyrelsens formand er gået 
på barsel. Mathias der er 
næstformand, overtager 
formandsposten i bestyrelsen. 
På næste møde skal bestyrelsen 
vælge ny næstformand. Thomas  

 

 

 

 

 

 

 

 

 


